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Spørgsmål nr. 322 (Alm. del) fra Folketingets Finansudvalg:  

 

”Finder ministeren stadig, at den nuværende situation og de nu-
værende indrejse- og asyltal kræver et beredskab på det aktuelle 
niveau, og hermed en opretholdelse af udgifter til to modtage-
centre i henholdsvis Vordingborg og Aabenraa, eller finder mi-
nisteren, at niveauet kan begrænses med deraf følgende fald i 
udgifterne?” 

 

Svar: 

Flygtninge- og migrantstrømme er uforudsigelige. Det så vi senest i efteråret 

2015. Og selv om vi lige nu oplever lave indrejse- og asyltal i Danmark, er 

der fortsat et stort pres på Europas ydre grænse.  

 

Jeg mener derfor, at det på nuværende tidspunkt er hensigtsmæssigt, at vi 

opretholder en beredskabskapacitet i form af modtagecentre. Jeg kan i øvrigt 

oplyse, at politiet løbende tilpasser beredskabskapaciteten. Det bemærkes i 

denne sammenhæng, at Justitsministeriet i samarbejde med andre relevante 

myndigheder på nuværende tidspunkt er ved at analysere, om Vridsløselille 

Fængsel fortsat skal være en del af beredskabskapaciteten, eller om fængslet 

kan afhændes helt. 

 


